

CMID 2025

2025 第二届中欧科学家论坛

暨第四届临床医学与智能器械国际会议

2025 2nd China-Europe Scientists Forum

& 4th International Symposium on Clinical Medicine and Intelligent Devices

会议日程

Conference Program

德国海德堡 | Heidelberg, Germany

2025 年 10 月 31-11 月 2 日 | October 31-November 2, 2025

<http://www.iccmid.org>
contact@iccmid.org

大会简介

2025 第二屆中欧科学家论坛暨第四届临床医学与智能器械国际会议(CMID 2025)

“中欧科学家论坛”由德国、法国、荷兰、瑞士、丹麦、意大利、西班牙、奥地利等海内外知名院士、教授等科学家三十余人共同签名发起举办，论坛以中欧科学家为核心、共建科技年会为主要载体，依托海外科技协会，弘扬科学精神，为中欧科学家服务，并进一步加强中欧之间学术交流与合作，弘扬中欧之间民间友谊。

作为“中欧科学家论坛”的平行论坛，第四届临床医学与智能器械国际会议（CMID 2025）将于2025年10月31日-11月2日在德国海德堡召开。本次会议旨在为来自全球医疗健康、生命科技、临床医学、智能器械等领域的专家、学者、业界代表提供一个高水平的学习和交流平台，共同探讨相关领域的前沿问题，以推动生、医、工、信等多学科交叉融合与产业高质量发展，进一步推动生命科技与临床医学、智能器械的融合发展，促进产学研合作的国际化。

CMID 会议已在德国汉堡（2022 年）、比利时布鲁塞尔（2023 年）和德国法兰克福（2024 年）成功举办三届。CMID 2025 致力于汇聚临床医学等相关领域的专家学者，探索前沿研究，交流经验，促进临床实践的进步。本次研讨会主题包括但不限于临床医学与创新、智能医疗设备和技术应用、医学中的大数据和人工智能、医疗设备和生物力学进展等。

Introduction

4th International Symposium on Clinical Medicine and Intelligent Devices (CMID 2025)

The China-Europe Scientists Forum was jointly initiated and held by more than 30 well-known academicians, professors, and other scientists from Germany, France, the Netherlands, Switzerland, Denmark, Italy, Spain, Austria, and other places at home and abroad through a joint signature. The forum, with China-Europe scientists at its core and the joint construction of a science and technology annual conference as the main vehicle, relies on overseas science and technology associations to promote the spirit of science, serve China-Europe scientists, and further strengthen academic exchanges and cooperation between China and Europe, as well as promote the friendship between the people of China and Europe.

As a parallel forum of The China-Europe Scientists Forum, the 4th International Conference on Clinical Medicine and Intelligent Medical Devices (CMID 2025) will be held in Heidelberg, Germany, from October 31 to November 2, 2025. This conference aims to provide a high-level learning and exchange platform for experts, scholars, and industry representatives from the global fields of healthcare, life sciences, clinical medicine, and intelligent medical devices. It will bring together participants to jointly explore cutting-edge issues in these fields, in order to promote the cross-integration of multiple disciplines such as biology, medicine, engineering, and information technology, as well as the high-quality development of related industries. It will also further advance the integrated development of life sciences with clinical medicine and intelligent medical devices and promote the internationalization of industry-university-research cooperation.

To date, the CMID conference has been successfully held in Hamburg, Germany (2022), Brussels, Belgium (2023), and Frankfurt, Germany (2024). CMID 2025 will continue as a sub-forum of the China-Europe Scientists Forum, bringing together experts and scholars from the fields of clinical medicine and intelligent devices. The aim is to explore cutting-edge research, exchange experiences, and promote advancements in clinical practice. This symposium will address various aspects of clinical medicine and intelligent devices, including, but not limited to, clinical research, pharmacology, intelligent devices, and smart technologies.

主办单位

国际应用科学与技术协会 (IAAST)

中欧教育创新合作协会

协办单位

湖州师范大学

光武(湖州)教育科技有限公司

中法健康医学学会

莱维特（中国）生命科学与数字交叉研究院

诺奖获得者中国医学峰会

美国植物药学会 (ASPB)

大会主席

Pier Paolo Piccaluga 副教授，意大利博洛尼亚大学

组织委员会主席

王泽峰教授，湖州师范学院教授（省级中法联合实验室执行主任）

Mukesh Prasad 博士，澳大利亚悉尼科技大学高级讲师

学术委员会成员 (排名不分先后)

Biraja Ghoshal, University College London, UK

Congcong Zhou, Zhejiang University, China

Eleni Kaldoudi, Democritus University of Thrace, Greece

Habib Zaidi, Geneva University, Switzerland

Hongjun Li, Beijing You An Hospital Affiliated to Capital Medical University, China

Huipeng Chen, Fuzhou University, China

Imed Ben Dhaou, University of Turku, Finland

Jenna Seetohul, University of Kent, UK

Jia-Horng Lin, Feng Chia University, Taiwan, China

Lejla Alic, University of Twente, Netherlands

Michel Mickael, Institute of Genetics and Animal Biotechnology Polish Academy of Science, Poland

M. Imran Khan, PHC Global, Pakistan

Mohammad Ali Moni, The University of Queensland, Australia

Murtaza Hasan, Department of Biotechnology, The Islamia University Bahawalpur, Pakistan

Nan (Tori) Xiao, University of the Pacific, USA

Olga Rybytska, Lviv Polytechnic National University, Ukraine

Ol'Tunde Ashaolu, York Teaching Hospital NHS Foundation Trust, UK

Piyanee Yobas, National University of Singapore, Singapore

Raheleh Kafieh, Durham University, UK

Rajanikanth Aluvalu, Deemed University, India

Thomas J. Vogl, Universitätsmedizin Frankfurt, Germany Akram Alefbae, Ardabil University of Medical Sciences, Iran

组织机构

2025 第二届中欧科学家论坛暨第四届临床医学与智能器械国际会议(CMID 2025)

组织委员会成员 (排名不分先后)

Changbin Yu, Shandong First Medical University & Shandong Academy of Medical Sciences, China

Cong Yan, Beijing University of Chinese Medicine, China

Linhua Jiang, Overseas Chinese Science and Technology Innovation Alliance

Huifang Dai, Fudan University, China

Jianlin Lou, Huzhou University, China

Zhengwei Qu, French Association of Traditional Chinese Medicine

Xiao'ou Li, Shanghai University of Medicine & Health Sciences, China

Organization

4th International Symposium on Clinical Medicine and Intelligent Devices (CMID 2025)

Sponsors

International Association of Applied Science and Technology (IAAST)

Association for Innovation and Cooperation in Education

In Association With

Huzhou University, China

Guangwu (Huzhou) Education Technology Co., Ltd.

Association Sino-Francaise pour la Recherche et le Developpement sur les Aliments
Sains

Levitt Institute (China) for Life Sciences and the Digital Intersection

Nobel Laureate China Medical Summit

American Society of Plant Biologists (ASPB)

Organizing Committee Chairs

Zefeng Wang, Distinguished Professor, Huzhou University, China

Mukesh Prasad, Senior Lecturer, University of Technology Sydney, Sydney, NSW,
Australia

Academic Committee Members

Biraja Ghoshal, University College London, UK

Congcong Zhou, Zhejiang University, China

Eleni Kaldoudi, Democritus University of Thrace, Greece

Habib Zaidi, Geneva University, Switzerland

Hongjun Li, Beijing You An Hospital Affiliated to Capital Medical University, China

Huipeng Chen, Fuzhou University, China

Imed Ben Dhaou, University of Turku, Finland

Jenna Seetohul, University of Kent, UK

Jia-Horng Lin, Feng Chia University, Taiwan, China

Lejla Alic, University of Twente, Netherlands

Organization

4th International Symposium on Clinical Medicine and Intelligent Devices (CMID 2025)

Michel Mickael, Institute of Genetics and Animal Biotechnology Polish Academy of Science, Poland

M. Imran Khan, PHC Global, Pakistan

Mohammad Ali Moni, The University of Queensland, Australia

Murtaza Hasan, Department of Biotechnology, The Islamia University Bahawalpur, Pakistan

Nan (Tori) Xiao, University of the Pacific, USA

Olga Rybytska, Lviv Polytechnic National University, Ukraine

Ol'Tunde Ashaolu, York Teaching Hospital NHS Foundation Trust, UK

Piyanee Yobas, National University of Singapore, Singapore

Raheleh Kafieh, Durham University, UK

Rajanikanth Aluvalu, Deemed University, India

Thomas J. Vogl, Universitätsmedizin Frankfurt, Germany Akram Alefbae, Ardabil University of Medical Sciences, Iran

Organizing Committees

Changbin Yu, Shandong First Medical University & Shandong Academy of Medical Sciences, China

Cong Yan, Beijing University of Chinese Medicine, China

Linhua Jiang, Overseas Chinese Science and Technology Innovation Alliance

Huifang Dai, Fudan University, China

Jianlin Lou, Huzhou University, China

Zhengwei Qu, French Association of Traditional Chinese Medicine

Xiao'ou Li, Shanghai University of Medicine & Health Sciences, China

会议日程

2025 第二届中国科学家论坛暨第四届临床医学与智能器械国际会议(CMID 2025)

会议日程	
以下时间为欧洲中部时间，UTC+1:00	
2025 年 10 月 31 日	
(地点：宜必思海德堡中央火车站酒店，Willy Brandt Platz 3, 69115 Heidelberg, Germany)	
15:00	报到
2025 年 11 月 1 日 (2025 年 11 月 1 日欧洲中部时间，UTC+1:00)	
2025 第二届中国科学家论坛	
(地点：海德堡 Bürgerhaus 会议中心 Kleiner Saal 会议厅, Forum 1, 69126 Heidelberg)	
直播链接: https://www.koushare.com/live/details/45869	
09:00	报到
09:30	主持人介绍出席会议的嘉宾
09:35	哈密德·礼萨·卡里米教授（第二届中国科学家论坛轮值主席、欧洲科学院院士、意大利米兰理工大学教授）致欢迎辞
9:40	中国官方代表致辞
9:50	德国官方代表致辞
10:00	迈克尔·列维特教授（2013 年诺贝尔化学奖获得者）视频致辞
10:01	中国侨联/协会代表致辞
10:05	周捷博士（全欧华人专业协会联合会主席）致辞
10:10-10:35	科学家主旨演讲一： 伊什特万·萨博教授，匈牙利农业与生命科学大学（MATE）副校长、理工学院院长 报告题目：人工智能重塑农业科技和大学教育

10:35-11:00	科学家主旨演讲二： 贾纳雷利奥·库尼贝尔蒂教授，欧盟科学院院士、德国国家科学与工程院院士，德国德累斯顿工业大学教授 报告题目：分子传感的机器学习
11:00-11:25	科学家主旨演讲三： 格诺特·舒勒鲁斯教授，德国罗伊特林根大学教授 报告题目：待定
11:25-11:50	科学家主旨演讲四： 江志斌教授，欧洲科学与艺术院院士，上海交通大学教授 报告题目：待定
11:50	签约和颁奖仪式
11:55	合影留念
12:00	午餐
转化与临床医学平行论坛-CMID 2025 (地点：海德堡 Bürgerhaus 会议中心 Kleiner Panoramasaal 会议厅, Forum 1, 69126 Heidelberg) 主持人：王泽峰教授，湖州师范大学教授、省级中法联合实验室执行主任 直播观看链接：https://www.koushare.com/live/details/45882 腾讯会议室：https://meeting.tencent.com/dm/qPHWDLazHtaF 会议号: 136-900-956	
13:00-13:05	开幕致辞
13:05-13:25	主讲嘉宾：皮尔·保罗·皮卡卢加副教授，意大利博洛尼亚大学 演讲题目：造血系统肿瘤的診断和分类：迈向治愈的第一步

13:25-13:45	主讲嘉宾：纪建松教授，温州医科大学第五附属医院院长、浙江大学 演讲题目：影像与介入医学研究：从实验室到临床
13:45-14:05	主讲嘉宾：谢尔盖·苏契科夫教授，俄罗斯科学院泽林斯基有机化学研究所 演讲题目：抗体蛋白酶——作为独特生物标志物与潜在靶点的新领域：面向设计驱动型生物技术、生物制药及精准医疗的转化工具
14:05-14:25	主讲嘉宾：郝好杰教授，北京恒峰铭成生物科技有限公司创始人兼首席科学官 演讲题目：干细胞治疗 2 型糖尿病从基础发现到临床转化
14:25-14:45	主讲嘉宾：陶灵博士，复旦大学公共卫生学院首席研究员 演讲题目：深入研究神经母细胞瘤的代谢重编程
14:45-15:00	主讲嘉宾：李宪哲博士，德国海德堡大学、德国癌症研究中心（DKFZ）、旅德华人医师学者协会会长 演讲题目：血液和粪便生物标志物对结直肠癌早期检测的诊断性能
15:00-15:15	主讲嘉宾：杨京宇博士，德国海德堡大学、德国癌症研究中心（DKFZ）、旅德华人医师学者协会副会长 演讲题目：Onko_Neoepitope_Pipe：用于精准免疫治疗的综合新表位预测流程
15:15-15:30	主讲嘉宾：宋坤锋博士，法兰克福大学在读博士、河南省直第三人民医院副主任医师 演讲题目：中国脊柱内镜微创技术崛起之路
15:30-15:35	签约、合影
15:35	休息

Program

4th International Symposium on Clinical Medicine and Intelligent Devices (CMID 2025)

Program The below time is Central European Time, UTC+1:00	
October 31, 2025	
15:00	Registration (Venue: ibis Hotel Heidelberg Hauptbahnhof, Willy Brandt Platz 3, 69115 Heidelberg, Germany)
November 1, 2025	
2025 2nd China Europe Scientists Forum (Venue: Kleiner Saal Hall, Heidelberg Heidelberg, Forum 1, 69126 Heidelberg) Live Stream: https://www.koushare.com/live/details/45869	
9:00	Registration
9:30	Introduction of attending guests by the host
9:35	Opening Speech from Prof. Hamid Reza Karimi, Rotating Chair of 2025 China-Europe Scientists Forum, Member of Academia Europaea, Professor of Polytechnic University of Milan
9:40	Speech from the Representative from the Chinese Authorities
9:50	Speech from the Representative from the German Authorities
10:00	Video Congratulations from Prof. Michael Levitt, 2013 Nobel Laureate in Chemistry
10:01	Speech from the leaders of the Chinese Association
10:05	Speech from Dr. Jie Zhou, Chair of Federation of Chinese Professional Associations in Europe (FCPAE)
10:10-10:35	Keynote Speech 1: Istvan Szabo, Vice-Rector of Hungarian University of Agriculture and Life Sciences (MATE), Dean of the Faculty of Engineering, Hungary Speech Title: AI Reshaping Agri-Tech & University Education

10:35-11:00	Keynote Speech 2: Prof. Gianluca Cuniberti, Member of the European Academy of Sciences and of the Germany National Academy of Science and Engineering, TU Dresden, Germany Speech Title: Machine Learning for Molecular Sensing
11:00-11:25	Keynote Speech 3: Prof. Gernot Schullerus, Reutlingen University, Germany Speech Title: To be determined
11:25-11:50	Keynote Speech 4: Prof. Zhibin Jiang, European Academy of Sciences and Arts, Shanghai Jiao Tong University, China Speech Title: To be determined
11:50	Cooperation signing ceremony & Awards
11:55	Group Photo
12:00	Lunch
Translational and Clinical Medicine Forum-CMID 2025 (Venue: Heidelberg HeidelBERG Kleiner Panoramasaal hall, Forum 1, 69126 Heidelberg) Live Stream: https://www.koushare.com/live/details/45882 Voov Meeting: https://meeting.tencent.com/dm/qPHWDLazHtaF Room ID: 136-900-956	
13:00-13:05	Opening Ceremony
13:05-13:25	Keynote Speech 1: Assoc. Prof. Pier Paolo Piccaluga, University of Bologna, Italy Speech Title: Diagnosis And Classification Of Hematopoietic Tumors: The First Step Towards Cure
13:25-13:45	Keynote Speech 2: Prof. Jiansong Ji, President of The Fifth Affiliated Hospital of Wenzhou Medical University, Professor and PhD Supervisor of Zhejiang University, China Speech Title: Imaging and Interventional Medicine Research: from Bench to Clinic

13:45-14:05	Keynote Speech 3: Prof. Sergey V. Suchkov, Zelinskii Institute for Organic Chemistry of the Russian Academy of Sciences, Russia Speech Title: Antibody-Proteases as a Generation of Unique Biomarkers, Potential Targets and Translational Tools towards Design-driven Biotech, Biopharma and Precision Medical Practice
14:05-14:25	Keynote Speech 4: Prof. Haojie Hao, Founder and Chief-scientist of Beijing RM Bio-tech Co., Ltd., China Speech Title: Stem Cell Therapy for Type 2 Diabetes: from Basic Discovery to Clinical Translation
14:25-14:45	Keynote Speech 5: Dr. Ling Tao, Chief Researcher of School of Public Health, Fudan University, China Speech Title: Dive into Metabolic Reprogramming in Neuroblastoma
14:45-15:00	Keynote Speech 6: Dr. Xianzhe Li, University of Heidelberg, Germany, German Cancer Research Center (DKFZ), Chairman of the Society of Chinese Doctors and Scholars in Germany Speech Title: Diagnostic Performance of Blood- and Stool-Based Biomarkers for Early Detection of Colorectal Cancer
15:00-15:15	Keynote Speech 7: Dr. Jingyu Yang, University of Heidelberg, Germany, German Cancer Research Center (DKFZ), Vice Chairman of the Society of Chinese Doctors and Scholars in Germany Speech Title: Onko_Neoepitope_Pipe: A Comprehensive Neoepitope Prediction Pipeline for Precision Immunotherapy
15:15-15:30	Keynote Speech 8: Dr. Kunfeng Song, University of Frankfurt, Germany, Associate Chief Physician of Henan No.3 Provincial People's Hospital, China Speech Title: The Rise of Minimally Invasive Spinal Endoscopic Surgery in China
15:30-15:35	Signing / Group Photo
15:35	Dinner

